
Slovo starosty 
Jsou to zhruba 3 měsíce, kdy jsem se ujal role starosty obce. Je to 

doba krátká na to, aby za mnou byly vidět hmatatelné výsledky, naopak 
dost dlouhá, abych si uvědomil, jak pestrá paleta problémů před námi leží.

Mezi jednu z hlavních trvalých priorit obce patří komunikace s ob-
čany. Určitě jste vzali na vědomí, že se naše obecní tiskovina vrátila k ná-
zvu Vřesinské noviny. Doufám také, že nebudete zklamáni kvalitou výro-
by a snad ani obsahu. Mám zájem na tom, aby se Vřesinské noviny staly 
místem, kde se mohou objevovat i protichůdné názory a hlavně prostorem, 
kde se občané budou dozvídat pravdivé informace o záležitostech, které se 
týkají nás všech. Plánujeme vydávat Vřesinské noviny 4 x ročně.
Už dopředu taky musím uvést, že tyto “luxusnější” noviny nás vyjdou levně-
ji než dříve. Budu velmi rád, když náplň našich novin nebudou tvořit pouze 
příspěvky radních a zastupitelů. Každý z občanů Vřesiny má možnost pro-
střednictvím redakční rady nabídnout svůj příspěvek do Vřesinských novin 
- nejjednodušší cestou je odeslat jej na emailovou adresu noviny@vresina.cz.

Z  hlediska dlouhodobých priorit stojí na  prvním místě zcela nepo-
chybně územní plán. Je to zcela zásadní a  klíčový dokument, na  kterém 
bude záležet, jak bude obec vypadat za mnoho let. Je to dokument, za kte-
rý nás následující generace mohou pochválit, ale také odsoudit. Já za sebe 
udělám vše pro to, aby územní plán definoval takovou formu rozvoje obce, 
aby platilo to první. Aby naši potomci žili v obci zdravé, pohodlné a klidné, 
s přiměřenou infrastrukturou a zachovalou přírodou, která dnes k Vřesině 
naštěstí neodmyslitelně patří. Myslím, že většina z  nás si nepřeje, aby se 
z Vřesiny stalo satelitní sídliště či ložnice pro Ostravu. V konečném důsledku 
o tom však budete rozhodovat vy, vřesinští občané. Návrh územního plánu 
musí respektovat vaši vůli jako celku (nikoli přání jednotlivců). Vaši volení 
zástupci nakonec budou hlasovat o tom, jaká bude budoucí tvář Vřesiny. 
Nenechte se připravit o právo se tohoto procesu zúčastnit. I ve Vřesinských 
novinách se budeme snažit vás průběžně informovat o  tom, co se děje. 
Mějte ale na vědomí, že vaším základním zdrojem informací pro dění oko-
lo nového územního plánu je úřední deska a zasedání zastupitelstva obce.

Z dalších aktivit, které probíhají, bych chtěl zdůraznit zejména roz-
hodnutí rady obce vybavit ulici Osvobození technickými prostředky, které 
zklidní provoz v obci. Jedná se zejména o tzv. zpomalovací semafor, kte-
rý rozsvítí červenou řidičům, kteří pojedou vyšší, než povolenou rychlostí. 
V současné době probíhá výběr dodavatele.
Pro vás, občany Vřesiny, bude doufám potěšující informace, že jsme 
začali pracovat na  opravě Domu zahrádkářů. Stav, ve  kterém jsme 
jej převzali jako dar od  místních zahrádkářů, je poplatný době vzniku 
i  jeho stáří. Na  důkladnou rekonstrukci je třeba sehnat financování 
a to nebude ze dne na den. Proto bylo rozhodnuto opravit tento objekt 
s co nejmenšími náklady a uvést ho do provozu co nejdříve, aby sloužil 
svému účelu. Proběhly opravy elektrických rozvodů, revize plynové pří-
pojky, kotle, komína… Opravíme sociální zařízení a obnovíme alespoň 
základní vybavení kuchyně.

Rád bych na tomto místě poděkoval zahrádkářům za jejich velkorysý dar. 
Je zcela nepochybné, že hodnota tohoto daru je značná a že jim nic nebrá-
nilo nemovitost zpeněžit a peníze si rozdělit. O to více se cítím být zavázán 
vynaložit maximální úsilí o oživení tohoto prostoru a jeho využití ku pro-
spěchu všech občanů.

Je namístě v této souvislosti poděkovat lidem, kteří bez nároku na od-
měnu přiložili ruku k dílu - pan Jaroslav Kotala (ul. Slepá 362) nám pomohl 
se zprovozněním ústředního topení, pan Petr Mlýnek (ul. Zahrádkářská 170) 
nám zkontroloval elektroinstalaci. Ve volném čase pomohli s úklidem také 
pan Petr Krahulec, Ladislav Kudela, Jakub Novák a Daniel Krahulec.
Práce ve vedení obce má jednu speciální vlastnost - nikdy nekončí, nikdy 
není hotovo. Přesto veřím, že v tomto volebním období budete mít průběž-
ně možnost zaznamenávat pozitivní změny v životě obce.
   
                       Ing. Jiří Kopeň, starosta, únor 2011

Setkání u vánočního stromu
V  pátek 3. prosince 2010 se tělocvična ZŠ na  několik hodin 

proměnila v improvizované jeviště i hlediště současně. Děti naší základní 
a  mateřské školy se na  chvíli proměnily v  účinkující a  paní učitelky 
v režisérky. Konalo se zde již tradiční Setkání u vánočního stromu.
O návštěvníky opravdu nebyla nouze. Lidé se začali scházet už dlouho 
před začátkem programu a  hned u  vstupu na  ně dýchla ta pravá 
předvánoční atmosféra. Pan starosta totiž všechny příchozí vítal 
svým „svařákem“. Koho se mu ještě dostatečně naladit nepodařilo, 
ten to určitě dohnal ve  vestibulu tělocvičny. Probíhal zde prodej 
výrobků s vánoční tématikou a výběr byl letos opravdu pestrý. Radost 
jsme udělali snad i  těm, kteří dostali chuť na  něco dobrého, protože 
i na občerstvení jsme pamatovali.

Když byla tělocvična zaplněná do posledního místečka, program 
mohl začít. Úvodem zahrála dechová hudba z  Klimkovic, poté se 
představil dechový soubor ZUŠ v  Klimkovicích pod vedením pana 
učitele Béreše. A pak už přišli na řadu ti nejmenší. Děti z MŠ vystoupily 
s pohádkou Mrazík a sklidily zasloužený dlouhotrvající potlesk. Po nich 
se svým programem vystoupily děti základní školy a ani ony nezůstaly 
pozadu. Potěšily nás recitací, zpěvem, tancem i divadelním vystoupením.
Na závěr programu se všichni, kdo tento kulturní maratón vydrželi sledovat 
až do konce, přesunuli před budovu školy. Tady se za zvuku koled v podání 
dechové hudby slavnostně rozsvítil velký strom před družinou.

Za  všechny, kteří tuto akci už od  podzimu připravovali, musím 
říci, že všechny ty nervy opravdu stály za to. Dětem se jejich vystoupení 
povedla na  jedničku a  myslím, že už teď se těší, s  čím vás překvapí 
za  pár měsíců na  tom příštím Setkání u  vánočního stromu. Závěrem 
bych chtěla poděkovat panu starostovi, který celý výtěžek z  prodeje 
„svařáku“ (3212 Kč) věnoval dětem ZŠ a MŠ a zároveň děkuji vám všem, 
kteří jste se akce zúčastnili. Dobrovolné vstupné, které jsme vybrali 
(úctyhodných 5576 Kč), bylo spravedlivě rozděleno mezi MŠ a  ZŠ 
a peníze budou použity pro děti obou škol.
                  

                  Mgr. Gabriela Šodková, leden 2011
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Ve  středu 10. listopadu 2010 se 
uskutečnilo ustavující zasedání zastupitelstva 
vzešlého z  komunálních voleb konaných 
ve dnech 15.-16. 10. 2010.
Přesně v 17:00 zahájil zasedání nově zvoleného 
zastupitelstva p. Radomír Freisler (KSČM), který 
byl touto úlohou pověřen bývalým vedením 
obce. Zahájení proběhlo v  sále zaplněném 
vřesinskými občany.
Po státní hymně pan Freisler oznámil přítomným, 
že na  své členství v  zastupitelstvu rezignuje 
Ing. Martin Jaroš, zvolený za Sdružení nezávislých 
kandidátů (SNK) a jako první náhradník na jeho 
místo nastupuje Ing. Jiří Kopeň (SNK).
Na  to se přihlásil o  slovo Ing.  Petr Nedělník 
(KDU-ČSL) s  dotazem proč jako nejstarší člen 
nově zvoleného zastupitelstva nepředsedá 
tomuto zasedání, když se v  zákonu o  obcích 
říká, že ustavujícímu zasedání zpravidla 
předsedá nejstarší zastupitel. Po vysvětlujících 
diskusích nad významem slova zpravidla 
přečetl p. Radek Freisler slib. Všichni zastupitelé 
slib složili a podpisem stvrdili.
Pro volbu starosty byla zvolena tříčlenná 
volební komise – Ing.  Roubíčková (TOP 09), 
Ing.  Bocanová (KDU-ČSL), Ing.  Řeháček 
(PROSPERITA).
Bylo dohodnuto, že volby proběhnou veřejně. 
Byl přijat návrh zastupitelů za  KDU-ČSL, že 
v novém volebním období bude pouze jeden 
místostarosta. Byl také odsouhlasen počet 
uvolněných členů zastupitelstva na  období 

2010-2014 a to v počtu jeden - starosta obce.
Za starostu byli navrženi Ing. Jiří Kopeň (SNK), 
Pavel Pokorný (KDU-ČSL) a  Vlastimil Kudela 
(SNK), který návrh na kandidaturu s díky odmítl.
Před samotnou volbou vystoupil Pavel Pokorný 
s prohlášením, ve kterém mimo jiné poděkoval 
občanům za  důvěru, kterou v  komunálních 
volbách dali členům KDU-ČSL a  tím i  jemu 
osobně a vyzval nové zastupitele, aby se vytvořil 
tým nových, čistých lidí, kteří si zvolí nové 
vedení Vřesiny, protože pouze noví lidé mohou 
zajistit modernější chod obce a  očistit její tvář. 
Nabízí otevřené domácí hospodaření, otevřené 
proto, aby hospodaření obce mohl každý 
kontrolovat a  každý občan byl dopodrobna 
informován o  tom, co se v obci děje. KDU-ČSL 
se nikdy nezaprodá a  vždy bude prosazovat 
a  podporovat jenom poctivé věci, které jsou 
potřebné pro spokojený život ve Vřesině.
Dále uvedl, že - poprvé v  historii obce - 
kandiduje na  funkci starosty člověk, který 
v  komunálních volbách nebyl občany zvolen 
mezi patnáct zastupitelů a  pouze účelová 
rezignace Ing.  Jaroše mu pomohla, jako 
náhradníkovi, získat pozici zastupitele.

Ing.  Jiří Kopeň své vystoupení odložil až 
podle výsledku, jak proběhne volba starosty.

První kandidát, o  kterém se hlasovalo, 
byl právě Ing.  Jiří Kopeň. Získal 9 hlasů 
zastupitelů, proti byli 4 zastupitelé a  2 se 
zdrželi hlasování. 

V 17:35 byl starostou na období let 2010-
2014 v  obci Vřesina zvolen Ing.  Jiří Kopeň 
(SNK), který po převzetí insignie převzal také 
řízení zasedání. Ve své úvodní řeči poděkoval 

Volba starosty dosavadní starostce Janě Holušové, která byla 
v čele obce po dobu 12 let,  za práci vykonanou 
pro Vřesinu. Je si vědom toho, že přesto, že 
zde žije již desátý rok, v obci není moc znám. 
Kromě jiného prohlásil, že chce být starostou 
všech občanů.

Následovala volba místostarosty. Kandidáty 
byli Jana Holušová (SNK) a Pavel Pokorný (KDU-ČSL).

Místostarostkou byla zvolena Jana 
Holušová (SNK), pro kterou hlasovalo 9 
zastupitelů, proti byli 4 zastupitelé a  2 se 
zdrželi hlasování.
Před volbou členů rady vystoupil Pavel 
Pokorný, který jménem KDU-ČSL prohlásil, že 
jejich strana bude opoziční a nebude navrhovat 
žádného svého kandidáta do obecní rady, ale 
nezříkají se práce ve  výborech a  komisích 
a  předal novému starostovi návrh členů 
do jednotlivých výborů a komisí za KDU-ČSL.

Za členy rady byli následně zvoleni Ing. Michaela 
Roubíčková, Ph.D.  (TOP 09), Ing. Vítězslav Martiník 
(TOP 09) a Marcel Vajda (ČSSD).

Kromě voleb do  vedení obce se dále 
diskutovalo, předkládaly se náměty, návrhy, 
pozměňující návrhy, vyslovovaly se invektivy. 
Na závěr diskusního bloku vystoupil Ing. Petr 
Řeháček (PROSPERITA), který vyslovil přání, 
„aby se nekupčilo“. Ustavující zasedání 
zastupitelstva obce skončilo v 18:15.

Průběh voleb lze shlédnout jako videozáznam 
na Vřesinském informačním portálu VŘESINA.INFO.

Ing. Vladimír Bárta, prosinec 2010
(Zdroj: poznámky zaznamenané na ustavujícím 
zasedání)

Vřesinské noviny

26. 10. 2010 se uskutečnil v  sále nad Mateř-
skou školou ve Vřesině již čtvrtý ročník mara-
tónu ve čtení. Čtenářský maratón byl věnován 
Františku Hrubínovi, českému spisovateli, 
básníku, dramatiku a překladateli, který by se 
17. září dožil 100 let. Na  jeho počest se četlo 
z jeho knihy Špalíček veršů a pohádek.
Čtenářský maratón, ve  kterém se střídalo cel-
kem 11 dospělých předčítajících, zahájila v 8:00 
hod paní Jaroslava Borisová a ukončila ve 12:00 
hod paní Kateřina Hurníková. V určitých inter-
valech byli dospělí střídáni školáky, kteří už 
umějí číst, a kteří se také bez jakýchkoli zábran 
zapojili do čtení. A že mezi nimi jsou i nadaní 
herci a herečky, dokázali při spontánní dramati-
zaci básně O veliké řepě. Vděčnými posluchači 
četby byly tradičně děti z naší mateřské školy, 
které dokazovaly, že jim čtené básničky nejsou 
cizí a často si je říkaly společně. 
Jako vždy akci na  vysoké profesionální úrovni 
připravila paní Kateřina Hruníková, knihovnice 
místní knihovny, která dětem nabídla opravdu 
pestrý program, za což jí patří veliké poděkování.
          Ing. Vladimír Bárta, prosinec 2011

Čtenářský maratón

Posluchači zaplněné lavice kostela sv. Antonína 
Paduánského ve  Vřesině byly vizitkou toho, že 
o tradiční vánoční koncert „Již do Betléma jděme“ 
je mezi vřesinskými občany velký zájem.
Ten loňský se uskutečnil 29. prosince 2010 a hlavním 
pěveckým aktérem nedělního odpoledne byl 
smíšený pěvecký Sbor chrámu sv. Antonína 
Paduánského ve Vřesině, který v září oslavil již 10 let 
působení na pěvecké scéně.

Dvacetičlenný soubor pod vedením varhanice 
Ing.  Stanislavy Moutelíkové se sólistkou Pavlou 
Chýlkovou zazpíval pásmo koled a vánočních písní.
V sólovém vystoupení svým sopránem koncert 
osvěžila slečna Anna Bocanová, studentka 
Církevní konzervatoře v Opavě, která zazpívala 
árii Josua od  G.F. Händla. Její maminka, Ing.  
Markéta Bocanová, přednesla na  varhany 
skladbu Trumpet voluntary od Henry Purcella.
V devadesátiminutovém pořadu také zazpívali 
velmi sympatičtí a  oblíbení zpěváci Scholy, 
kteří svým vystoupením dali koncertu “šťávu”, 
a  to především písní Bim, bam, při které 
na  předloňském koncertě dokázali roztleskat 
přítomné posluchače. 
Vánoční koncert obohatil kulturní život ve Vřesině 
a lze si jen přát, aby se stal pravidelnou součástí 
vánočních svátků.      
   Ing. Vladimír Bárta, leden 2011

Vánoční koncert 
“Již do Betléma jděme“Možná bude 

čistší vzduch
Také máte souseda, který odpad třídí 

na  spalitelný a  nespalitelný? Také musíte utíkat 
ze zahrady domů, protože soused aktivoval do-
mácí spalovnu odpadů?
Už nebudete muset!

Prvním krokem je návštěva finančního 
úřadu. Když se totiž zaváděla plynofikace obce, 
občané  byli osvobozeni od  domovní daně, ale 
museli nahlásit, že mají odpojené kotle na pevná 
paliva. A tudíž v nich nesmí topit.

Opravdu Ti, kterým se dnes valí z  komína 
dým, patří mezi ty, kteří nebyli osvobození od daní, 
protože nadále používali pevná paliva?
Podvádět stát na  daních  patří mezi největší pro-
hřešky.

Druhým krokem může být aplikace nového 
zákona platného od  ledna letošního roku a  to 
pravidelná kontrola komínů kominíkem. Při této 
činnosti není žádným problémem odebrat vzo-
rek sazí a jeho rozborem zjistit jaké lidskému tělu 
„prospěšné látky“  komínovým průduchem vylé-
tají do  okolí. Hygienická stanice se pak postará 
o nezbytné. Až po tom mnozí z nás budou moci 
říct u otevřeného okna -„To je teda vzduch“ a ne-
chají ho dokořán. 

Ing. Vladimír Bárta, prosinec 2010 (při návštěvě 
míst v zahraničí, kde kouř voněl dřevem)
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Rozhovor s novým starostou
Vřesinské noviny

Pane starosto, jste nový ve funkci a dá se říct, 
že jste i „novic“, co by občan Vřesiny. Můžete 
se čtenářům Vřesinských novin a  občanům 
Vřesiny krátce představit?
Moje jméno je Jiří Kopeň, bydlím ve  Vřesině 
desátý rok. Narodil jsem se v Lanškrouně, dět-
ství jsem prožil v  Havířově a  podstatnou část 
života v Ostravě. Je mi 57 let. Vystudoval jsem 
elektrotechnickou fakultu a celý život se pro-
fesionálně pohybuji v  oblasti počítačových 
technologií, informačních systémů, telekomu-
nikací apod. Od  revoluce jsem podnikal, svůj 
první živnostenský list jsem si obstaral hned 
po  revoluci. Od  té doby jsem byl zaměstnán 
vždy pouze ve firmách, kde jsem byl současně 
spoluvlastníkem. Pár posledních let jsem pra-
coval už jen příležitostně v oblasti poradenství 
v IT, financí apod.
Mám už čtyři vnoučata. Zdraví mi naštěstí 
slouží, takže si rád zasportuji. Nejlépe se cítím 
v  sedle horského kola, ale taky na  běžkách 
nebo prostě chodím po svých.
Dělal jste již do  politiky? Mám teď na  mysli 
nejen komunální.
O politiku se zajímám hodně, ale aktivně jsem 
se nikdy nezapojil. I současná funkce v obci je 
dílem shody okolností, nikoli výsledkem mého 
usilování xxxxxí. Na  stav české politiky, nebo 
spíše politiků, mám velmi skeptický názor.
Jak vnímáte slova o nestandardním způsobu 
Vaší kandidatury na post starosty?
Nestandardnost vyplývá právě z  toho, že vol-
ba nebyla výsledkem mé předchozí práce 
pro obec. Byla mi nabídnuta účast ve volbách 

a postoupil jsem mezi zastupitele z pozice ná-
hradníka. Když taková situace nastala, už jsem 
necouvnul. Je to výzva a já ji přijal.
Co jste tím chtěl říci, když jste na ustanovu-
jícím zasedání zastupitelstva prohlásil, že 
chcete být starostou všech občanů?
Na to snad není třeba odpovídat. Už po krát-
kém nahlédnutí „pod pokličku“ jsem viděl, že 
je mezi stranami docela velké „pnutí“, které 
nikomu neslouží. Já mám výhodu, že nejsem 
pod tlakem osobních nebo příbuzenských va-
zeb a  jsem rozhodnut jednat pouze a  jedině 
v zájmu obce podle svého vlastního svědomí 
a úsudku.
Čeho chcete ve Vřesině dosáhnout, jako sta-
rosta, v době Vašeho „vládnutí“?
To je otázka složitá. Je třeba cíle rozdělit 
na  dlouhodobé a  krátkodobé, cíle trvalé, kaž-
dodenní. K těm dlouhodobým, které jsou prak-
ticky na celé volební období, patří zpracování 
dobrého územního plánu. Takového plánu, 
který zajistí Vřesině přiměřený růst, avšak s mi-
nimálním nebo raději nulovým negativním do-
padem na kvalitu života občanů Vřesiny.
Ve Vřesině jsem dnes opravdu doma. Možná 
ani „domorodci“ si neuvědomují, v jak krásné 
obci žijí. Jak se zde snoubí rychlá dosažitelnost 
velkého města se všemi službami, které nabí-
zí, s nádhernou přírodou, která nás obklopuje. 
Po pár minutách chůze mimo obec jsem v pří-
rodě, kterou by nám mohli mnozí závidět. Je 
to jedna z hodnot, které je nutné chránit a za-
chovat pro příští generace.
Na dálku rozmlouval Ing. Vladimír Bárta, únor 2011

Pátého listopadu 2010 se uskutečnilo se-
tkání představitelů obce s jubilanty.
Chtěla bych touto cestou vyjádřit poděkování 
zástupcům OÚ ve Vřesině a členkám Sboru pro 
občanské záležitosti za  velmi krásné odpole-
dne, které připravili v sále mateřské školy pro 
ty občany Vřesiny, kteří v roce 2010 oslavili své 
životní jubileum.
Toto milé setkání se již stalo tradicí. Škoda jen, 
že nás občanů se sešlo tak málo. Z  šedesáti 
pozvaných se dostavila ani ne polovina. Při-
tom jen málo pozvaných občanů svou neúčast 
omluvilo. Jistě není ničí povinnost svou účast 
potvrzovat, ale vzhledem k  tomu, že všichni 
organizátoři vše připravovali ve  svém vol-
ném čase, chci alespoň já, za nás zúčastněné, 
upřímně poděkovat.

Poděkování za setkání   

Bylo to vskutku krásné odpoledne. Proto dě-
kuji dětem naší školy a  paní učitelce Gabriele 
Šodkové za pěkné pásmo básní a písní. Děkuji 
Terezce Bednářové, která nás uchvátila hrou 
na saxofon. Paní starostce Janě Holušové za mi-
lou gratulaci a  matrikářce Renatě Kaštovské. 
Překrásný zpěv Pavly Chýlkové za  doprovodu 
Stáni Moutelíkové na klávesy jen slavnostní at-
mosféru podtrhl. O organizaci a bohaté pohoš-
tění se postaraly členky SPOZ. Jsou to Milena 
Horáková, Martina Nováčková a Marcela Kude-
lová. Organizátorky nezapomněly ani na  zdo-
kumentování celé slavnosti. O focení se posta-
rala Radka Panáčková. Nechyběly ani dárečky 
a kytička. Tedy atmosféra vskutku slavnostní.
A za to vše jim patří můj upřímný dík.
          Oldřiška Nováková, prosinec 2010 
                               (bez redakčních úprav)

Vážení spoluobčané, jistě jste si povšimli, 
že ještě před volbami došlo ke změně webo-
vých stránek obce. Bylo tomu tak proto, že sta-
rý web nevytvářel dostatečný prostor a  mož-
nosti pro zveřejňování informací o  obecním 
životě. Struktura webu ani systém poskytování 
informací neodpovídal legislativním požadav-
kům ani přání zastupitelů.
Výběr tvůrce webu nebyl náhodný. Autorem 
se stala společnost Galileo Corporation, s.r.o., 
která je již mnohaletým dodavatelem soft-
warových aplikací v oblasti státní správy a sa-
mosprávy. Tato společnost vytvořila webové 
stránky například pro obec Bolatice, Mar-
šovice, Losiná, Vizovice, Lidice, Jevany a  pro 
mnoho dalších, ale také pro řadu základních 
škol či hradů a zámků v celé České republice. 
Důležitým kritériem výběru byla nejen cena, 
reference a  spolehlivost dodavatele, ale rov-
něž "přizpůsobivost" nového webu. Vzhledem 
k tomu, že web je tvořen na principu redakč-
ního systému, znamená to pro jeho uživatele 
značné možnosti nejen ihned svépomocí zve-
řejňovat potřebné informace, ale také zasaho-
vat do struktury webu a upravovat stránky dle 
aktuálních potřeb tak, aby byly pro občany (ale 
i pro ostatní zájemce o obecní dění) co nejpře-
hlednější.
Pokud jste tedy zaregistrovali upozornění 
pana starosty na  titulní straně, že webové 
stránky naší obce procházejí průběžnou "re-
organizací" za  provozu, je tomu tak proto, 
že nová rada by chtěla jejich strukturu upra-
vit tak, aby byly pro vás co nejpřehlednější. 
Abyste při hledání informací intuitivně co 
nejrychleji dospěli k tomu, co právě skutečně 
potřebujete nalézt. Proto také s potěšením při-
vítáme vaše konstruktivní náměty a připomín-
ky. Za tímto účelem byla také zřízena mailová 
adresa web@vresina.cz, na kterou můžete své 
podněty zasílat.
Abychom měli co nejvíce možností s  vámi ko-
munikovat a znali vaše názory, potřeby a přání, 
aniž byste kvůli tomu vždy museli tváří v  tvář 
vyhledat některého ze zastupitelů či úředníků 
obce, byly zřízeny i další mailové adresy. Svou ad-
resu má pan starosta (starosta@vresina.cz), paní 
místostarostka (mistostarosta@vresina.cz) či 
rovněž například účtárna (uctarna@vresina.cz), 
policie (policie@vresina.cz) nebo poplatky 
(poplatky@vresina.cz) a také všichni zastupi-
telé, vždy ve tvaru prijmeni@vresina.cz (napří-
klad roubickova@vresina.cz). Všechny adresy 
budou zveřejněny na obecním webu a my bu-
deme rádi, když je budete využívat.
Protože za důležitý zdroj informací považujeme 
rovněž naše Vřesinské noviny, získaly i ony svou 
mailovou adresu (noviny@vresina.cz). S  chutí 
bychom je pro vás připravovali častěji než do-
posud. A  máme představu, že by se zde měly 
objevovat právě ty informace, které vás, vaše 
děti, rodiče, prarodiče a sousedy zajímají. Proto 
přivítáme, když nám je pomůžete naplnit.
         Ing. Michaela Roubíčková, Ph.D., únor 2011

Webové stránky 
a mailové adresy
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Finálovým večerem pořádaným v Klimko-
vických lázních skončil již druhý ročník soutěže 
„Hvězda ze vsi“. Soutěže se zúčastnily téměř tři 
desítky převážně mladých odvážlivců, kteří si 
za vítězství mohli odnést až deset tisíc korun.
Deset finalistů z obcí Krásné Pole, Velká Polom, 
Vřesina, Čavisov,  Dolní a  Horní Lhota, Klim-
kovice a  Hýlov zazpívalo po  jedné písni před 
porotou, která vyřkla ortel. Ve  čtyřčlenné po-
rotě mimo jiné zasedli Roman Vlkovic a Ivana 
Tomášková, členové opery Národního divadla 
Moravskoslezského.
Součástí večerního superfinále  bylo vystoupe-
ní dětského kroužku ze ZŠ Heleny Salichové, 
a také travesti show skupiny Šamarón. Výher-
cem se nakonec stala šestnáctiletá Lucie Šus-
teková ze Vřesiny. Gratulujeme.
(převzato z  www.vresina.info s  laskavým svole-
ním autora článku  Jiřího Augustina, upraveno)  

Druhý ročník pěvecké soutěže 
o “Hvězdu ze vsi“ skončil pro 
Vřesinu úspěchem

Tříkrálová sbírka
Začátkem roku opět vyšly do ulic Vřesiny 

dvojice dobrovolníků, aby navštívily domy ob-
čanů a  s  přáním štěstí do  nového roku 2011 
poprosily o  příspěvek do  Tříkrálové sbírky. 
Obrátil jsem se na paní Kateřinu Hurníkovou, 
knihovnici knihovny ve Vřesině a jednu z dob-
rovolnic, které se sbírky ve Vřesině zúčastnily, 
a položil ji několik otázek:
Kdo organizuje tříkrálovou 
sbírku?
Tříkrálová sbírka je akce organi-
zovaná Českou katolickou chari-
tou a  v  ní sdruženými lokálními 
charitami. Akce navazuje na tra-
dici koledování na Tři krále (tj. 6. 
ledna) a má charakter celonárod-
ní sbírky, jejímž hlavním účelem 
je především pomoc nemocným, 
handicapovaným, seniorům, 
matkám s dětmi v tísni a dalším 
sociálně potřebným skupinám 
lidí a to zejména v regionech, kde 
sbírka probíhá. Nejméně deseti-
na výnosu sbírky je každoročně 
určena také na  humanitární po-
moc do zahraničí.
Do sbírky lze přispět i přímo na účet charity a dár-
covskými SMSkami, u příležitosti sbírky se pořá-
dají též různé charitativní koncerty a další akce.
Ta hlavní otázka - kolik se letos ve Vřesině 
vybralo peněz?
Letos se vybralo rekordních 58 379,-Kč.
Proti loňsku je to asi více?
Nejvíce ze všech dosavadních sbírek, které 
se konaly na  území Vřesiny během jedenáctí 
let jako Tříkrálové sbírky pořádané Charitou. 
Je vidět, že i  v  době tzv. krize jsou lidé stále 
štědří, za což jim ještě jednou prostřednictvím 

Vřesinských novin děkuji. A  pro zajímavost, 
v loni se vybralo 56 700,-Kč.
Byli lidé vstřícní, nebo nepřístupní?
Chodilo se dům od  domu v  určitou stanove-
nou dobu a ten kdo byl doma a chtěl nám ote-
vřít tak otevřel a kdo chtěl přispět tak přispěl. 
Ještě se nám nestalo, že by byli na nás lidé hru-
bí. Kdo si přál křídou napsat na dveře nebo jiné 
místo K+M+B 2011, tak jsme mu vyhověli.
Můžete nám vysvětlit, co znamená výraz 

K+M+B 2011? Někteří si myslí, 
že jsou to začáteční písmena 
jmen tří králů Kašpara, Melicha-
ra a Baltazara?
Zkratka se vykládá jako inici-
ály tří králů. Původní text zní 
Christus mansionem benedi-
cat – Kristus ať obydlí žehná, ať 
Kristus požehná tomuto příbyt-
ku (po  celý rok – proto se píše 
letopočet). Tři křížky symbolizují 
Nejsvětější Trojici, tj. Otce, Syna 
a Ducha Svatého. Nejsou to tedy 
znaménka „plus“ mezi iniciálami.
Plánujete na příští rok nějakou 
inovaci, mám na  mysli krojo-
vané koledníky, zpívání koled, 
protože jsem se dověděl, že 
některým občanům vadilo, že 

se pouze zazvonilo u dveří a sdělilo, zda ne-
přispějí na sbírku?
To je velmi složité. Letos chodilo celkem 11 
skupin a např. pán Rosťa Černý chodil s malými 
koledníky, kteří zpívali koledy, pán Ing.  Bárta 
Antonín s paní Eliškou Lichou a jejími vnoučaty 
Fandou a Katkou u dveří hráli na flétnu a zpívali. 
Možná, že příští rok i  prostřednictvím Vřesin-
ských novin se přihlásí dobrovolníci, kteří bu-
dou ochotni se převléknout za tří krále a budou 
koledovat a zpívat v tradičních úborech.
Rozhovor vedl Ing. Vladimír Bárta, leden 2011 Apel na naše spoluobčany

Cílem tohoto příspěvku je oslovit všechny 
naše spoluobčany, kteří v obci trvale bydlí, ale 
nemají tady nahlášený trvalý pobyt. Ve  svo-
bodném světě, ve kterém naštěstí žijeme, je to 
jejich právo. Mnozí si ale možná neuvědomují, 
že obce čerpají peníze do svého rozpočtu po-
dle počtu obyvatel. Z  těchto peněz pak obec 
hradí veškeré služby, které všichni pokládáme 
za samozřejmé, od veřejného osvětlení po úklid 
sněhu. 

Často slýchávám oblíbenou průpovídku 
- vždyť si na  to přispívám z daní. Pro občany, 
kteří zde nemají trvalý pobyt, to ale neplatí. 
Přispívají někomu jinému a  ve Vřesině užívají 
služby obce na  úkor těch ostatních, kteří zde 
trvalý pobyt mají. A  těch položek, kde obec 
dotuje služby občanům, je nemálo. Oprava ko-
munikací, provoz a  údržba kanalizace včetně 
příspěvku na  stočné, úklid veřejných prostor, 
příspěvek na provoz veřejné dopravy, na školu 
a  školku, knihovnu a  našlo by se mnoho dal-
ších oblastí. I  samotný chod obecního úřadu 
něco stojí a někdo se o chod obce starat musí.

A pokud se jedná o občany, kteří zde bydlí 
bez trvalého pobytu, podnikají a  platí daně ze 
svého podnikání, je situace ještě mnohem horší.

Nikdo rád neplatí daně. Když už je ale zapla-
tit musíme, tak proč je neplatit domovské obci?
        Ing. Jiří Kopeň, starosta, únor 2011

Wichterlovo gymnázium se představuje.
S  nadsázkou se dá říct, že se Wichterlo-

vo gymnázium specializuje na  přípravu bu-
doucích zdravotníků: sedmnáct absolventů 
nastoupilo na obor všeobecné lékařství na lé-
kařských fakultách v  Praze, Brně, Olomouci 
i  Ostravě, dva studují zubní lékařství a  zdra-
votní záchranářství, další pak obory zdravotní 
laborant, biomedicínský technik a  jeden ab-
solvent veterinární lékařství.

To je v součtu necelých 22% všech absol-
ventů školy v tomto roce. Další velké skupiny 
tvoří tradičně budoucí architekti (5 absolven-
tů), právníci (7 absolventů), ekonomové (10 
absolventů), informatici (9 absolventů) a  sta-
vební inženýři (7 absolventů). Mezi zajímavé 
obory patří i  studium politologie (4x), mezi-
národních vztahů a obchodu (3x) a překlada-
telství a tlumočnictví z anglického jazyka (3x). 
Nejzajímavější obory jsou však asi sinologie, 
japanistika, baltistika, počítačová podpora ar-
cheologie a studium neželezných slitin a zbra-
ní a munice (VŠ obrany). Dva studenti pokra-
čují stejně jako v  loňském roce v  zahraničí 
- jeden na Slovensku a jeden ve Velké Británii 
(tam v roce 2009 nastoupili dva).

Na webových stránkách školy www.wigym.
cz se můžete dovědět další podrobnosti o škole, 

například jak si žáci vedou na jazykových a od-
borných soutěžích, můžete si prohlédnout učeb-
ní plány nebo třeba vlastní učební texty.
Samozřejmostí jsou nejen zahraniční exkurze, 
lyžařské a  adaptační kurzy, ale i  studium de-
skriptivní geometrie, programování, ekono-
mie, ekologie, dějin moderního umění, moder-
ní fyziky, pedagogiky a psychologie.
Všichni žáci studují vedle angličtiny ještě jeden 
cizí jazyk. Vybírají si z  nabídky němčiny (198 
žáků), francouzštiny (172 žáků), ruštiny (86 
žáků) a španělštiny (160 žáků). Dále si mohou 
studenti zvolit v posledních dvou ročnících la-
tinu (102 žáků).

Na  gymnáziu, které je nejstarší v  Porubě 
a největší v Ostravě, lze studovat čtyřletý vše-
obecný obor (v  přijímacím řízení bude přijí-
máno 90 uchazečů z devátých tříd) a osmiletý 
všeobecný obor (v přijímacím řízení bude přijí-
máno 30 uchazečů z pátých tříd).
Ve  školním roce 2010/2011 na  něm studuje 
dvacet tři dětí ze Vřesiny.
  Těšíme se na další!

PaedDr. Antonín Balnar, PhD., ředitel Wichterlo-
va gymnázia Ostrava-Poruba, listopad 2010 
(bez redakčních úprav)
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Literární soutěž pro děti do 12 let

Redakční rada Vřesinských novin vyhlašuje literární a výtvarnou soutěž pro děti do 12 let 
na téma "Které místo ve Vřesině mám nejraději". Soutěžit se bude v těchto kategoriích:
1. Výtvarná soutěž pro děti MŠ - maximální formát výkresu A3, libovolná technika
2. Literární soutěž pro děti 1. - 3. třídy ZŠ
3. Literární soutěž pro děti 4. - 5. třídy ZŠ - maximální délka textu 1 strana formátu A4, 
lze psát na počítači ve Wordu nebo ručně (čitelně!)
Soutěžní příspěvky doplněné jménem, věkem (třídou) a adresou, mohou děti odevzdat 
v MŠ, ZŠ a v knihovně nebo zaslat elektronicky na mailovou adresu noviny@vresina.cz 
do konce března 2011. Vítězné práce budou odměněny věcnými cenami a uveřejněny 
v příštím čísle Vřesinských novin.

Ohlasy občanů

Vánoční strom
Jako každý rok se v r. 2010 konal již tradič-

ní Vánoční strom, který navštívilo mnoho dětí 
z MŠ a ZŠ a jejich rodiče. Samotné vystoupení 
nabídlo mnoho. Jako první vystoupily děti z MŠ 
s představením inspirovaném známou pohád-
kou Mrazík. Dá se říci, že jejich vystoupení bylo 
téměř profesionální. Jak po stránce choreogra-
fické, tak co se týče detailně propracovaných 
kostýmů. Zapojily se všechny děti, což bylo 
z výchovného hlediska velmi přínosné. Po kaž-
dé písni následoval bouřlivý potlesk a myslím, 

že si toto vystoupení užily jak děti, tak rodiče. 
Velkou pochvalu a dík si zaslouží všechny paní 
učitelky a vedení MŠ, které mělo s přípravou Vá-
nočního stromu určitě nemalé starosti.
Vystoupení dětí ze ZŠ sice již nemělo jednotný 
námět, ale i tak bylo velmi zdařilé. Pěkná byla 
hlavně opera o  Budulínkovi, pěvecká nebo 
taneční vystoupení. Myslím, že Vánoční strom 
2010 byl velmi vydařený a už se všichni těšíme 
na další ročník, kdy nám děti s nadšením zase 
předvedou nový program.
Mgr.H.Filipová, leden 2011 (bez redakčních úprav)

 Zvonkování v MŠ 
– 25.11.2010

Pozvání na  Zvonkování jsem přijal, pro-
tože to bylo přání mé dcery. Nejsem sice moc 
obdařen tvořivým umem, ale atmosféra setká-
ní byla velmi přátelská. Děti byly velmi šikov-
né. Bylo to velmi příjemně prožité odpoledne 
v předvánočním čase s celou rodinou.
Mgr.L.Ulrich, leden 2011 (bez redakčních 
úprav)

Den s mým tatínkem 
– 19.10.2010

„Vymyslete dešťometr!“ slyšeli jsme 
od paní učitelky v MŠ. Slíbili jsme Honzíkovi, že 
něco vymyslíme. S dědou jsme připravili mate-
riál. Ve školce jsme pak s Honzíkem „dešťome-
tr“ sestrojili a Honzík nakreslil rysky k odměřo-
vání. Po  takto „náročné a  vyčerpávající práci“ 
jsme si odpočinuli u skládání puzzle. Také jsme 
hráli stolní hry s ostatními kamarády a tatínky. 
Dodnes je náš „dešťometr“ v provozu. Je upev-
něn na  prolézačce a  Honzík po  dešti kontro-
luje, kolik napršelo. Jelikož jsme „dešťometr“ 
zapomněli zazimovat, funguje i  jako měřidlo 
na led a sníh.
Lukáš Hýl, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Rádi bychom touto cestou poděkovali dvěma manželským párům 
za sponzorské dary, které poskytly naší základní škole. Naše díky pat-
ří Pavle a Janu Šťastným a Michaele a Lukášovi Roubíčkovým.
      Žáci a zaměstnanci ZŠ Vřesina

Vážení spoluobčané,

jménem SNK Sdružení nezávislých 
kandidátů Vám chci dodatečně poděko-
vat za Vaši podporu v podzimních komu-
nálních volbách. Vaše hlasy, kterých bylo 
4 557, nás posunuly do čela zastupitelstva 
obce i po dvanácti letech. Velmi si vážíme 
Vaší podpory a  uděláme vše pro to, aby-
chom ji nezklamali a  byli prospěšní naší 
krásné obci. Jsme si zároveň vědomi, že 
bez spolupráce s  občany a  organizacemi 
bychom nemohli docílit dobrých výsled-
ků. Těšíme se proto na  další spolupráci 
ve vzájemném respektu a úctě.

Jana Holušová, za SNK Sdružení nezávislých 

kandidátů, leden 2011 (bez redakčních úprav)

V  úterý 19. dubna 2011 proběhne 
v Mateřské škole Vřesina zápis. 
Od 9:00 můžete zhlédnout program, který 
si pro vás připravily děti, které již MŠ navště-
vují. Potom si můžete školku prohlédnout 
a  zapsat své dítě. Vezměte s  sebou rodný 
list dítěte a nezapomeňte na přezůvky.
Kritéria pro přijímání dětí k  předškolní-
mu vzdělávání v  MŠ si můžete přečíst 
na webových stránkách: 
www.zsvresina.estranky.cz.

Zápis dětí 
do mateřské školy
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Reakce občanů: Vy se ptáte, my odpovídáme

Na  článek uveřejněný v  předposledním 
čísle Vřesinských novin, informující o  zřízení 
chodníku na  ul. Mešnická, reagovalo ústními 
dotazy několik místních občanů. Požadovali 
vysvětlit, proč se také nevybudoval chodník 
podél ul. Osvobození v  úseku od  původní-
ho obchodu Jednota (nyní Hanys Moto) až 

po  parkoviště sportovního areálu U  Opusty, 
když se při sportovních nebo kulturních ak-
cích, v tomto dosti dopravně frekventovaném 
úseku, pohybuje veliké množství chodců.

Pro odpověď jsme zašli za  místostarost-
kou obce, Janou Holušovou, která nám k  to-
muto řekla:

Projektová dokumentace na vybudování 
chodníkového tělesa v tomto úseku délky cca 
200m je zpracována firmou VIAPROJEKT s.r.o. 

Bohužel, nepodařilo se nám přesvědčit ně-
kolik vřesinských občanů, vlastníků sousedí-
cích pozemků, aby obci odprodali minimální 
výměru potřebnou pro výstavbu chodníku 
a ani jsme od nich nezískali písemný souhlas 
ke vstupu na jejich pozemky. Někteří si kladou 
pro obec nereálné požadavky, např. sjezdy 
na své pozemky, i když tam teď nejsou a v mi-
nulosti snad byly, ale minimálně 50 let si na ně 
nikdo nevzpomněl a ani mu nechyběly. I tako-
vé drobnosti však stavbu prodraží o statisíce. 

Je zde také například požadavek, aby po-
zemek, který je v inundačním zóně (záplavové 
území potoka Porubky) byl zařazen mezi sta-
vební pozemky, ale to obec neovlivní, protože 
jde o záležitost Povodí Odry, s.p. 

Víme o tom, že se jedná o velmi rizikový 
úsek ulice Osvobození. 

Jsem přesvědčena, že o  tom také vědí 
majitelé dotčených pozemků.
                Ptal se Ing. Vladimír Bárta, listopad 2010

Obecní vodárna
Obecní vodárna u nádraží nás zásobovala 

pitnou vodou od r. 1931 do r. cca 1980 ze sběr-
ných studní. Nenechme ji zničit stavbou silnice 
z Prodloužené Rudné do Vřesiny.

První gravitační vodovod v  naší obci byl 
napájen ze dvou spojených studní a zásobní-
ku umístěných Nade vsí u kapličky. Druhý zdroj 
pitné vody fungoval od r. 1932 do 80. let minu-
lého století a nachází se dosud na pozemcích 
u nádraží. Sestává ze sběrných studní, zásob-
níku, do kterého se voda sbíhá, čerpací stanice, 
obecního vodovodu a nádrže Nade vsí. O  její 
provoz se dlouhodobě starala naše bývalá 
spoluobčanka paní Sobková. Vřesinskou vo-
dárnu bezúplatně převzal SmVAK a po napoje-
ní vodovodu na  tlakový Kružberský přivaděč 
vřesinskou vodárnu odstavil z provozu a poz-
ději v aukci prodal jednomu ze zájemců, aniž 
by ji vrátil obci Vřesině. Nový majitel si v blíz-
kosti studní na koupené parcele chtěl postavit 
rekreační chatu, ale ve  stavebním řízení byla 
stavba zamítnuta strážcem přírody panem 
Sávo Novákem pro možnost narušení blízké-
ho okolí vodního zdroje. V minulém volebním 
období jsem jako zastupitel na  veřejném za-
sedání zastupitelstva upozornil na  chátrající 
náhradní zdroj pitné vody pro naši obec a rada 
obce Vřesiny na  připomínku nereagovala. 
V těsné blízkosti vodárny nechala vyprojekto-
vat příjezdní komunikaci z Prodloužené Rudné. 
K této změně územního plánu obce proběhlo 
v pátek 21. 01. 2011 veřejné připomínkové ří-
zení na obecním úřadě za přítomnosti staros-
ty, místostarostky, projektantů a občanů. Mým 
dalším krokem k záchraně vodárny bylo zadání 
zkoušek kvality vody a vydatnosti přítoku s his-
torickým popisem vodního zdroje dle projektu 
z r. 1930. Tyto zkoušky budou provedeny bez 
nároku na finanční náklady obce ve studijním 
programu letošního roku (I. – VI. 2011) v baka-
lářské práci studentky VŠB – TU Ostrava, HGF- 
Institutu environmetálního iženýrství.

Z  vlastní iniciativy Ing.  Antonín Bárta, Ph.D., 
leden 2011 (bez redakčních úprav)

O vodě a pro vodu
V předvánočním období jsem napsal úva-

hu “Pocta vodě„ jako svůj dopis všem součas-
ným starým i novým zastupitelům a procház-
kou po Vřesině ho doručil do jejich poštovních 
schránek
Celá tato úvaha je zveřejněna na webu vresi-
nak.cz a tak z ní jen vyjímám:
 

Projekt by se nazýval třeba „Pocta vodě„ 
nebo jakkoliv jinak lépe a vycházel by z promy-
šleného pěstování vody na  území obce. Máme 
zde potoky Porubku, Vřesinku, potůček z  Pe-
kelného dolu, Záhumeničku, potůček z  Borové 
přes Hájek do  Záhumeničky, Hlubočický potů-
ček, potůček z  Olšin,, ze Záoší a  z  pod Vlčince. 
Máme řadu pramenů a  studánek uprostřed 
luk, v  úvalech, v  lesích, z  nichž některé jsou už 
na nové Vřesinské mapce. Jsou rybníky a rybníč-
ky a prostory k založení dalších. Máme tu zato-
pené bývalé lomy. Vodovody z 3o. let minulého 
století byly napájeny krásnými, dnes ještě jakž 
takž zachovalými prameništi, které je možno 
udržovat. Existuje řada původních studní. Ně-
které potoky byly zatrubněny a slouží dnes jako 
kanály. „Pocta vodě“ by mohla zahrnovat mož-
nou, promyšlenou revitalizaci současných poto-
ků, obnovu studánek a  pramenů i  s  případnou 
výsadbou, záměry k  vytváření nových vodních 
ploch, k údržbě a zkrášlení současných, možnos-
ti nenáročného spojení vodních míst bez stavby 
náročných komunikací, popsání a  zmapování 
pro jednoduchou procházkovou turistiku, re-
vitalizaci pramenišť tak, aby v  případě potřeby 

mohla být použita, zmapování a popsání studní, 
provedení rozborů vody z jednotlivých pramenů 
a doplnění informací o místní, historické, léčivé 
legendy.“

 Odpovědí bylo svorné mlčení zastupitelů 
s výjimkou jediného, Bc. Fučíka za ODS.
A  tak díky jemu a  náhodě, jsem získal hned 
dva mladé spojence a to pana Radima Marti-
níka a Bc. Jiřího Augustina, kteří k řešení této 
problematiky nějak tíhnou ať profesionálně 
nebo citově.

Pan Martiník mi napsal svůj názor, kde ná-
pad chválí, ale vidí tady množství práce, které 
je nutno vykonat, ukazuje na širší souvislosti, ti-
puje místa zasluhující mimořádnou pozornost, 
navrhuje, kterých fondů by bylo možno využít 
pro financování. Posílá i náčrt jím vytypované 
lokality a odkazuje na možnou literaturu.

Bc. Augustin se vyjadřuje k mnou navrže-
ným krokům realizace jako je vyjasnění majet-
kových vztahů, k možnosti nabytí správy toků 
do pravomoci obce, cituje z vodního zákona. 
Dále komentuje možnosti rozborů vody a na-
vrhuje druhy rozborů, řešení otázky četnosti 
a  nákladů rozborů chemických, fyzikálních 
a  biologických. Zamýšlí se nad vytipováním 
možností zacházení s  jednotlivými lokalitami 
a  navrhuje postup při realizaci a  spolupráci 
spektra oslovených organizací a  jednotlivců. 
Také on navrhuje lokality, které si zaslouží pr-
vořadou pozornost. Jejich reakce je pro mě ži-
vou vodou po té mrtvé od zastupitelů a dává 
mi naději, že se snad něčeho dosáhne, když 
oba slíbili spolupráci a jistě nebudou sami.
 
                   Ing. Petr Nedělník, leden 2011 
                                        (bez redakčních úprav)
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Vřesina v diplomových pracích  Skládka komunálního odpadu
V  80. letech docházelo ke  skladování ko-

munálního odpadu z  Ostravy – Poruby v  ka-
tastru obce Vřesina v  rokli se studánkou v  Ka-
menkách a  na  přilehlých rolích ve  vlastnictví 
občanů, tehdy užívaných JZD. S ohledem na to, 
že se nedochovala žádná písemná projektová 
dokumentace ani doklad o  povolení využití 
území na stavebním úřadě v Bílovci, ani zmín-
ka v zástavním plánu obce Vřesiny z r. 1998, je 
možno považovat tuto skládku komunálního 
odpadu za skládku nepovolenou, tedy „černou“. 
Skládka nebyla  a dosud není sledována z hle-
diska škodlivé kontaminace podložních vrs-
tev, povrchových a  spodních vod. Výtok vody 
z podložních vrstev způsobuje podmáčení níže 
položených parcel, popřípadě kontaminaci 
půdy škodlivými látkami. Z údolí pod skládkou, 
kterým protékají povrchové i spodní vody, vté-
ká tato voda na  obecní parcelu, která sloužila 
jako přístupová cesta k obecnímu rybníku. Dále 
podmáčí také níže položené louky, které nelze 
řádně zemědělsky užívat. Vlastníci těchto par-

cel jsou občany naší obce, a to Zdeněk Hurník, 
Malá strana č. 5, Romana Zemanová, Malá stra-
na č. 6, Veronika Martiníková, roz. Navrátilová, 
Malá strana č. 7. Původní vodní zdroj, studánka 
v  rokli, byla před uložením skládky čistá, pří-
ležitostně užívaná veřejností při procházkách 
a polních pracích jako zdroj pitné vody a slou-
žila i  k  napájení zvěře. V  minulém volebním 
období jsem jako zastupitel na veřejném zase-
dání zastupitelstva upozornil na nutnost zkou-
šek vody z důvodu možné kontaminace vody 
a  půdy. Rada obce přislíbila provést odběry 
a  svést vodu ze skládky otevřeným příkopem 
do místní vodoteče Vřesinka. O zamítavém sta-
novisku jsem byl informován dopisem ze dne 
29. 09. 2010, pod značkou 614 - 2010, podepsa-
ným ing.  Martinem Jarošem s  odůvodněním 
na nutnost měřičské a projekční práce, která je 
pravděpodobně finančně náročná.
Pro vyřešení tohoto problému jsem se obrátil 
na RNDr. Janu Novákovou, Ph.D., která pracu-
je na VŠB – TU Ostrava a je občankou Vřesiny. 

Bude proveden průzkum obsahu škodlivých 
látek bez nároků na  finanční náklady obce 
Vřesina  zařazením tohoto problému do studij-
ního plánu  školy na  říjen 2010 – květen 2011 
zadáním diplomových prací:
1. Analýza vlivu skládky komunálního 
odpadu na  obsah těžkých kovů v  životním 
prostředí oblasti Vřesina
2. Analýza vlivu skládky komunálního 
odpadu na obsah organických toxických látek 
v životním prostředí obce Vřesina
Zúčastnil jsem se v  říjnu 2010 v  terénu pod 
skládkou odběru vzorků, které jsou vyhodno-
covány na VŠB – TU Ostrava, HGF – Institutem 
environmentálního inženýrství. Pro hlubší 
a  podrobnější průzkum podložních  vrstev 
doporučuji dále později použít metodiku prů-
zkumu firmy ENERGIE, stavební a báňská, která 
se osvědčila při průzkumu hořící haldy Ema 
a Heřmanice v Ostravě.
Z  vlastní iniciativy Ing.  Antonín Bárta, Ph.D., le-
den 2011 (bez redakčních úprav)

K zamyšlení…
Každý z nás někam patří. Někde 

se narodil, někde žije. Určitě se nám 
dobře bydlí v  hezkém, příjemném 
prostředí uklizeného domova, upra-
vené zahrady.
Ale k  našemu dennímu progra-
mu patří i  cesta do  práce, s  dětmi 
do  školy nebo na  nákup. Všimli 
jste si pohozených odpadků kolem 
chodníků a  cest? Papírky od  opla-
tek, plastové láhve... Jakoby vykvet-
ly na  trávníku místo kytek. Hyzdí 
naši obec a určitě nesvědčí o kultu-
ře našeho chování.
Naše obec je hezká. Leží v blízkosti 
velkého města, ale zároveň skýtá 
všem možnost dotýkat se přírody, 
dýchat čerstvý vzduch. Záleží jen 
na nás, jestli bude Vřesina příjemná i na pohled, bez odpadků, odhozených pytlů s odpadem 
v příkopech a bez černých skládek. Týká se to nás všech.
                   Marie Soukupová, pracovní četa OÚ, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Vzpomínky 
na události

I když přídomek „z Vřesiny“ se objevuje již 
v  roce 1350 u šlechticů Pavla a Ješka, zmínka 
o  naší vsi pochází až z  roku 1377 v  dílčí listi-
ně opavského knížectví. A  právě výročí 635 
let trvání obce, které připadne na  příští rok, 
je příležitostí k tomu, abychom si ho důstojně 
připomněli.
Jednou z možností je zaznamenání vzpomínek 
pamětníků starých časů. Neměly by být zaváty 
časem zapomnění.
O  své vzpomínky se již podělili Ing.  Zbyněk 
Bárta, Bohumil  Bárta, Ladislav  Bárta, Ludmila 
Černá, Ludmila Hloušková, Vilém Špak, Vlasti-
mil Černý, kteří také poskytli ze svých rodin-
ných archívů cenné fotografie, dokumentující 
tehdejší život.
Některé události v obci jsou zdokumentovány 
málo,  jako např.:
doosídlování obce Kujavy a Bravantice občany 
Vřesiny
• historie zakládání JZD
• historie kmotrovství města Plzně v rámci 
  akce „Budujeme Slezsko“
• historie činnosti politických stran
• historie činnosti sportovních spolků
• historie kulturně – společenských spolků
• historie pošty
• padlí v I. světové válce
• oběti II. světové války
• atd.
Občané, kteří jsou ochotni se podělit  o  své 
vzpomínky nebo  k  těmto událostem něco  
sdělit, či mají doma zajímavé dokumenty (fo-
tografie, předměty), mohou napsat na obecní 
úřad nebo vzkázat a my se dostavíme a  zazna-
menáme jejich vzpomínky. Zapůjčené fotogra-
fie po naskenování vrátíme.
                                       Ing. Vladimír Bárta, leden 2011
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Historie osady „M E X I K O“

Dle polohy by se snad zdálo, že tam dávají 
lišky dobou noc. To ovšem není pravda. Oby-
vatelé zde žijí spokojeně, nikoliv z  přinucení 
a s nechutí. S okolním světem navazuje spojení 
okresní cesta. Domky jsou většinou rozložené 
okolo polní cesty, ale také zdobí okresní silnici. 
Polní cesta rozděluje osadu na 2 katastry: část 
patřící ke  Klimkovicím a  druhou, která spadá 
pod pravomoc Vřesiny.  
První, kdo si založil na tomto území nové byd-
liště, byl pan Kalus z Vřesiny. Vystavěl si grunt 
v  r. 1850 a  začal hospodařit. Dlouho se však 
tady nezdržel a odstěhoval se do Ameriky. V té 
době právě řádila zlatá horečka. Lidé odcháze-
li z vlasti do zahraničí v naději, že nad nimi se 
tam usměje sluníčko, že budou mít lepší život. 
Když opouštěl pan Kalus rodnou zemi, přál 
si, aby se osada, která tu vznikne, jmenovala 
M e x i k o. Území, kde nyní bydlí pan Buroň, se 
původně nazývalo Brazílie. Pole okolo domku 
pana Bridzika (dříve Vůjtka) neslo název Ame-
rika, zbytek bylo Mexiko. Názvy Brazílie a Ame-
rika se nevžily a  nyní se jmenuje celá osada 

jednotně – Mexiko.
Po  vystěhování pana Ka-
luse (č. domu 66) do  Ame-
riky koupil statek Martiník 
z Vřesiny, nazývaný „Vrchní“. 
Místo něho bydlela na Me-
xiku jeho sestra. Grunt byl 
znovu prodán a  jeho no-
vým majitelem se stal Fran-
tišek Rykala z  Vřesiny. Ro-
dina Rykaly se přistěhovala 
na  Mexiko 6.5.1887. Osada 
Mexiko měla nového oby-
vatele. První obyvatel osady 
Kalus dal kousek pole své 
sestře, provdané Hrbáčové. 
Chalupa byla postavena 

v  r. 1880 (č. domu 68). I  tato druhá chalupa 
byla prodána a novým majitelem se stal Polák 
Bednařík. Otec Bednařík dal domek synovi, ale 
mladý manžel zemřel. Jeho manželka se zno-
vu provdala za Špaka z Vřesiny.
Martiník z Vřesiny si vystavěl stodolu a v r. 1897 
k ní přistavěl grunt č. 83. Po jeho smrti se stal 
dědicem jeho syn Aron, který prodal dům své 
sestře, provdané Freislerové. V r. 1899 vystavěl 
domek Martiník č. 90, Na Mexiko se uchýlil v r. 
1901 Hurník č. 185, v  r. 1903 vystavěl Rykala 
domek svému synovi Josefovi a  tak přibyla 
další chalupa - Rykala Josef, č. 193, dům byl již 
zbourán. Na  poli si vystavěl v  r. 1903 domek 
také Blokša z Vřesiny, který však odjel za hra-
nice – do Ameriky. Domek dostala jeho sest-
ra, provdaná Kotalová. V roce 1904 si postavil 
domek č. 194 Bártek z Vřesiny (od Bártka kou-
pil stavení B u r o ň) a Chrapek č. 183 (domek 
rovněž již neexistuje). Přibývaly další chalupy: 
v  r. 1905 Vůjtek Josef č. 190, v  r. 1906 Restel 
č. 95, v r. 1908 Berger č. 100. Rykala František 
st. přenechal grunt svému synovi Františkovi 

a postavil si v r. 1910 chalupu č. 198, v r. 1914 
Pokorný č. 235. Ještě přibyla v  r. 1917 jedna 
chalupa směrem na Klimkovice, a to Neuwirth 
č. 236, Více chalup na Mexiku do konce I. svě-
tové války nebylo.
V r. 1923 Rykala František st. postavil výměnek 
ke  gruntu č. 66 s  číslem 139, později č. 209, 
v  roce 1925 si postavil domek Návrat Josef 
se svou manželkou Františkou, č. 187. Dcera 
Ferdinanda Freislera se provdala za  Adolfa 
Mrázka ze Svinova. Jenovéfa Mrázková, roz. 
Freislerová, si vystavěla se svým manželem 
Adolfem domek č. 330 (1928). Vůjtek Josef ml. 
si postavil rodinný krb, číslo domu 305 (1928) 
- syn Vůjtka Josefa st. Ještě se usadil na Mexiku 
Malík František č. 201 (1928) a  Malík Leopold 
č. 218 (1929). Vůjtek Valentin si postavil dům 
č. 219 (1933), zemřel a  jeho manželka se pro-
vdala za Josefa Zubra. Více chalup na Mexiku 
nebylo až do konce II. světové války.

Po roce 1945 přibyly na Mexiku dva domky 
a to Kotalová Františka č. 330 (dcera Vůjtka Jo-
sefa z č. 190 – v r. 1949) a Rykala Ladislav č. 256 
(syn Rykaly Josefa č. 193 – v r. 1952). Od r. 1955 
se počet obyvatel neustále snižoval až na  80 
obyvatel v r. 1990 (počet domků – 22). Po tom-
to roce se povolila výstavba na Mexiku, staví se 
nové domy a přibývají noví obyvatelé. Staví se 
hlavně na katastrálním území Klimkovic.
Ke  konci r. 2010 žilo na  Mexiku celkem 142 
obyvatel ve 37 domcích.
 
     Jan Vůjtek, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Obecní lesy Vřesina

V minulých letech se v obecních lesích ve větším množství těži-
lo dříví. Důvodem k vyšší těžbě byl kůrovec a následné větrné polo-
my rozvolněných porostů. Vysoké procento smrku v těchto ne zcela 
vhodných lokalitách má původ několik desítek let zpět do  historie. 
Ostrava jako centrum hornictví a hutnictví potřebovala kvalitní rovné 
dříví pro doly, stavebnictví apod. Smrk ztepilý byl ideální dřevinou, 
která tyto podmínky splňovala. Relativně rychle roste a  tvoří rovné 
dříví, které se velmi dobře zpracovává. Smrkové monokultury jsou 
bohužel nestabilní vůči větru a polomům;  dříví je líheň pro dalšího 
škůdce-kůrovce. Velmi významným houbovým škůdcem je v  lesích 
obce Vřesina také václavka obecná. Tato houba vniká pod kůru stojí-
cích stromů a oslabuje jejich obranyschopnost. Takto napadený strom 
je velmi atraktivní pro kůrovce.

Dnes se proto snažíme vracet do  lesa ve větší míře listnáče a vy-

tvářet směsi dřevin, které budou stabilní a odolné nejen vůči větru, ale 
i proti ostatním škodlivým faktorům. Z jehličnanů je pro nás významný 
modřín opadavý a jedle bělokorá. Smrk používáme především při do-
plňování kultur. Toto doplňování  se také nazývá vylepšování nezdaru 
ze zalesnění. Lesy obce Vřesina nemají  samozřejmě jen dřevo-produkč-
ní funkci. Velmi významná  je zde rekreační funkce. Pro blízkost města 
Ostravy jsou samozřejmě tyto lesy více zatíženy návštěvností obyvatel. 
To s sebou bohužel přináší určitá rizika. Velmi významné je riziko po-
žáru. Velký výskyt požárů je v jarním období po odtání sněhu a v létě 
při dlouhodobém suchém počasí. Zde opravdu stačí odhození nedo-
palku z auta nebo rozdělání malého ohně. V krátké chvíli shoří výsledky 
dlouholeté tvrdé práce lesních dělníků a lesníků. V požáru hynou také 
mláďata lesní zvěře a ostatní živočichové.

Hospodaření a péči o lesy upravuje Lesní zákon č.289/1995 Sb. Dle 
§37 Lesního zákona pro obec Vřesina vykonávají funkci odborného les-
ního hospodáře Ostravské městské lesy a zeleň, s.r.o. Pro obecní lesy byl 
určen revírník p. Tomáš Šlonc. Na tuto osobu se můžete obracet s dota-
zy, týkajícími se nejen samovýroby palivového dříví, ale i dalšími dotazy 
týkajícími se lesů a myslivosti všeobecně.

Na závěr bych si dovolil pár číselných údajů o lesích obce Vřesina. 
Výměra lesních pozemků činí 86,7 hektarů. Z toho 84,81 ha zabírá po-
rostní půda. Lesní majetek obce je rozdělen na tyto 4 významné celky:
Název  Výměra Katastrální území
Obora  15,35 ha Dolní Lhota u Ostravy
Hýlov  1,94 ha  Čavisov
Mexiko  34,01 ha Vřesina u Bílovce
Cípky  33,51 ha Poruba
                   
                   Tomáš Šlonc, leden 2011, Plesná – revírník (bez redakčních úprav)
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Kanalizace
S  koncem volebního období 2006-2010 

byla dokončena etapa doplňování kanalizace 
v obci a současně splněn závazek ČR vůči EU, 
dokončit odkanalizování obcí nad 2000 oby-
vatel do  roku 2010. S  podporou dotací z  Mi-
nisterstva zemědělství a  Krajského úřadu se 
podařilo splnit poslední etapu odkanalizování 
a  současně provést obnovu kanalizace v  ně-
kterých úsecích.
Byly podchyceny tři volné vyústě, které 
byly vyvedeny z  ulic U  Lesa, Na  Svahu 
a Větrná volně do lesa a dlouhá léta zde 
volně odtékala více či méně předčištěná 
odpadní voda spolu s  dešťovou vodou 
z rodinných domů v těchto ulicích. V této 
chvíli již není důležité zjišťovat, proč ten-
to závadný stav vznikl a kdo ho způsobil, 
ale je potřeba vnímat, že bylo dosaženo 
dalšího zlepšení životního prostředí.
V  rámci této poslední investiční akce 
s  názvem „Kanalizace Vřesina – stoka 
VE1, VD, Z1 a  ČS1“ byly podchyceny 
všechny tři tyto volné vyústě, takže 
do lesa již nebude dále odtékat žádná 
splašková voda. Pouze v  ulici U  Lesa 
byla ponechána dešťová vyúsť, neboť 
s  ohledem na  nepříznivé terénní pod-
mínky bylo nutno v  této ulici vybudovat tzv. 
oddílnou kanalizaci, tedy kanalizaci zvlášť deš-
ťovou a nově pouze splaškovou. Jako dešťové 
kanalizace bylo využito stávající kanalizace 
a splašková kanalizace byla vybudována zcela 
nová a ukončena v nové čerpací stanici, z které 
jsou splašky z ulice U Lesa a části ulice Topo-
lové přečerpávány výtlačným potrubím do ka-
nalizace v ulici Na Svahu.
Současně byla vybudována zcela nová ka-
nalizace v ulici Nad Opustou, větev VD, kte-
rá navazuje na  již v  minulém období nově 
vybudovanou kanalizaci v  ulici Nádražní. 
Součástí je i nová kanalizace v části ulice Ná-
dražní, části ulice Větrné a větev je ukončena 
podchycením kanalizace v ulici Na Svahu.

Větev VD byla nejkomplikovanější částí této 
investice, neboť zde bylo nutno provádět vý-
kopy v  hloubkách až 4 m pod úrovní komu-
nikace, což s  sebou neslo mnohdy nemalé 
problémy. Výsledkem je ale možnost gravitač-
ního napojení téměř všech rodinných domů 
po obou stranách této ulice, tedy bez nutnosti 
přečerpávání z níže položených objektů.
Další částí byla nová kanalizace v ulici Pod Lí-
pou, kde opět hloubka uložení umožnila gra-
vitační napojení většiny rodinných domů.
Celkem bylo položeno 1319 m kanalizačního 
potrubí profilu 250 – 400 mm, jedna odleh-

čovací komora, vybudována 1 čerpací stanice 
a 176 m výtlačného potrubí profilu 65 mm.
Tímto však zájem o obecní kanalizaci nekončí 
a  bude pokračovat rekonstrukce nejstarších 
úseků kanalizace, které jednak nebyly vybu-
dovány odpovídajícím způsobem, jednak jsou 
již v havarijním stavu. Jedná se hlavně o kana-
lizaci ve staré části obce, v ulicích Hlavní, Malá 
Strana a  Selská, včetně navazujících úseků. 
S  rekonstrukcí této kanalizace bude souviset 
i  doplnění chybějících a  oprava nefunkčních 
úseků v  části směrem na  Klimkovice, tedy 
v prostoru mezi ulicí Hlavní a Lázeňskou.
Jedná se o dosti rozsáhlou etapu, jejíž realiza-
ce bude náročná nejen časově, ale samozřej-
mě i na získávání finančních prostředků.

Je třeba si uvědomit, že obec vybudovala 
a bude budovat zařízení, které zbavuje občany 
starosti s likvidací splaškových odpadních vod, 
má toto zařízení v  majetku a  je povinná toto 
zařízení odpovídajícím způsobem provozovat. 
Nejen počáteční investice, ale i  provozní ná-
klady související s údržbou a opravami, spolu 
s poplatky firmě Ostravské vodárny a kanaliza-
ce, a.s. za  další odvedení a  čištění odpadních 
vod s sebou nese nemalé náklady a je přiroze-
né - a navíc v souladu se zákonnými předpisy - 
že bude po občanech požadovat finanční spo-
luúčast na krytí těchto nákladů. Toto již většina 

občanů ví a chápe. Někteří však dosud 
nepochopili, že se nelze těmto poplat-
kům vyhýbat, pokud chtějí tuto službu 
využívat (pro zvídavé: zejména §§ 8, 9 
a 10, zák.č. 274/2001 Sb.).
Taky bych chtěl touto formou vetovat 
mýtus, který se úspěšně z  některých 
zdrojů šíří obcí. Výběr stočného, tedy 
poplatku za odvádění odpadních vod, 
se provádí nikoliv za účelem obohace-
ní obecního rozpočtu s  cílem využití 
těchto prostředků pro svévolné utrá-
cení radou obce, ale pouze pro snížení 
deficitu, který při provozování obecní 
kanalizace vzniká.
Rovnováha by nastala a správně by bylo, 
pokud by bylo vybíráno stočné ve výši 
odpovídající provozním nákladům a ná-

kladům potřebným pro opravy a rekonstrukce 
starých úseků. Každoročně je prováděn výpo-
čet ceny stočného, který je následně zveřejněn 
a každý občan se může dozvědět, kolik peněz 
provoz kanalizace stojí, kolik je příjem ze stoč-
ného, kolik se zaplatí firmě OvaK, a.s., kolik by 
obec měla každoročně odložit na  plánované 
opravy a rekonstrukce a kolik by částka, přepo-
čtená na 1 m3 odpadní vody, měla činit. V zá-
věru však nakonec o výši poplatku – stočného 
- rozhoduje zastupitelstvo obce a vždy je schvá-
len poplatek nižší, než by měl být vybírán. Proč 
nižší? To se musíte zeptat zastupitelů, když je 
o výši poplatku hlasováno.
Ing.  Martin Jaroš, leden 2011 (bez redakčních 
úprav)

Nové nařízení vlády o komínech
Protože žijeme na  vesnici, kde převládá 

bydlení v rodinných domcích a tato obydlí jsou 
převážně vybavena i komíny, bude se nás všech 
týkat i změna dle nařízení vlády č. 91/2010. Toto 
nařízení vstoupilo v platnost od 1. ledna 2011 
a  týká se podmínek požární bezpečnosti při 
provozu komínů, kouřovodů a spotřebičů paliv.
Důvodem ke  změně dosavadní vyhlášky č. 
111/81 Sb. byly zásadní změny v používání pa-
liv, kdy převažují spotřebiče na plynná paliva. 
Došlo také k  výrazným změnám v  konstrukci 
komínů a novým požadavkům na jejich kont-
rolu a čištění. Jak říká Ing. František Jiřík, soud-
ní znalec v oboru stavebním se specializací ko-
minictví, cituji: …“tak dnes už komínem není 
díra ve  zdi, ale složitý stavební výrobek, jako 
vícevrstvá konstrukce s  keramickou, kovovou 
nebo plastovou komínovou vložkou… s jiným 
požadavkem na  způsob provedení spalinové 
cesty.“ Nařízení vlády nezavádí povinnou kon-
trolu komínů, ale dává občanům volnost vol-

by (možnost čištění komínů na  pevná paliva 
s  připojeným spotřebičem výkonu do  50kW 
svépomocí).
Revize spalinové cesty provádí odborně způ-
sobilá osoba a to v případě:
• při uvedení do provozu nebo po každé 
  stavební úpravě
• při změně druhu paliva připojeného 
  spotřebiče paliv
• před výměnou nebo novou instalací 
  spotřebiče paliv
• při komínovém požáru
• při vzniku trhlin ve spalinové cestě
Závěrem chci upozornit, že pokud nebudete 
provádět kontrolu a  čištění spalinové cesty 
(lze i svépomocí), nesete za toto zařízení plnou 
odpovědnost v případě požáru budovy nebo 
při jiných souvisejících neštěstích.
 
Ing.  Antonín Šimáček, RENOME CZ s.r.o., leden 
2011 (bez redakčních úprav)

Rybářská soutěž

Noc s Andersenem
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Obecní policie upozorňuje
Vážení spoluobčané,
jménem Obecní policie ve Vřesině se na Vás obracím s žádostí o sjednání nápravy, čímž Vás chci 
upozornit na tři stále se opakující nedostatky.
1. Upozorňuji a žádám ty občany, kteří si do dnešního dne nestihli či opomněli upevnit na svůj 
dům na dobře viditelném místě popisné číslo svého domu, aby tak učinili a to pokud možno v co 
nejkratším termínu. Věřte, že ti majitelé rodinných domů, kteří tuto svoji povinnost nesplní, tak 
svým jednáním naplní skutkovou podstatu přestupku proti veřejnému pořádku podle § 47b, odst. 
1, písm. c, zák. č. 200/1990 Sb., za což může obec přestupci uložit pokutu až do výše 10 000,- Kč.
2. Druhá věc, kterou bych chtěl zdůraznit a připomenout zejména majitelům psů, se týká zajiš-
tění spolehlivé identifikace psa, například evidenční známkou vydanou příslušným správcem 
místního poplatku, nebo jinou přípustnou identifikací běžným způsobem zjistitelnou. (Citace 
z OZV č.1/2006 Obec Vřesina, o pravidlech pro pohyb psů na veřejném prostranství).
3. Třetí drobnost, která je dost častou, avšak nepovinnou věcí majitelů rodinných domků v naší 
obci, je nefunkčnost domovních zvonků. Pokud bývají branky uzamčeny, po zahradě běhá pes, 
jak má poštovní doručovatelka či jiná osoba upozornit či vyrozumět majitele domku, že s ním 
chce jednat? Kolikrát my sami máme problém v případě nutnosti někoho z Vás vyrozumět. Jsem 
si vědom, že to není povinnost, nicméně i ve vašem zájmu je mít domovní zvonek funkční.
    Pavel Pazdírek, velitel služebny Obecní policie Vřesina, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Výroční zpráva Policie ČR, Obvodní oddělení 
Ostrava-Poruba II, pro obec Vřesinu za rok 2010

Vyhodnocením veřejně bezpečnostní situace zjišťujeme, že v  nápadu trestné činnosti 
v uplynulém roce došlo na katastru obce Vřesina nejvíce k vloupáním do objektů (2 případy), 
osobního vozidla (6 případů) a k ublížení na zdraví (1 případ). U přestupkové činnosti převažo-
valy nejvíce přestupky proti občanskému soužití (5 případů) a dále proti majetku (3 případy), 
přestupky v dopravě, kdy pachatelé těchto přestupků byli oznámeni přestupkové komisi obce, 
Magistrátu města Ostravy či vyřešeni v  blokovém řízení (11 případů). V  případech přestupků 
proti občanskému soužití se povětšinou jednalo o  neshody v  rodinách, většinou zapříčiněné 
nadměrným požíváním alkoholických nápojů, naschvály a rozepře.

Na katastru obce Vřesina dále došlo k nálezu munice z druhé světové války (1 případ), k ná-
hlému úmrtí (1 případ), k podvodnému jednání přes internet (1 případ), porušování domovní 
svobody (4 případy). Na úseku dopravy byly policisty OOP ČR Velká Polom řešeny otázky silnič-
ního provozu, jako překážky v silničním provozu, závady na komunikaci, dopravních značení, 
parkování vozidel (Špak - Klásek) jak v samotném středu obce tak především v okrajové části 
obce, a to v okolí areálu lyžařského vleku, kde docházelo ve větší míře k porušování dopravních 
předpisů. Tyto přestupky byly z velké části řešeny s řidiči na místě.
Návrh na opatření

Jeví se jako nutné i nadále působit v rámci Community policing preventivně, aby se v boji 
proti trestné činnosti všeobecně zlepšila spolupráce s občany. Je důležité, aby se občané spo-
lečně s  dalšími organizacemi zapojili do  ochrany veřejného pořádku a  působili preventivně 
i na děti a mládež. Rovněž na úseku dopravy je třeba i nadále ze strany OO PČR Poruba 2, PS 
Velká Polom provádět zvýšený dohled zejména se zaměřením na rychlost vozidel ve spolupráci 
s DI Ostrava, jízdu motocyklů a čtyřkolek na polních a lesních cestách a na parkování vozidel.

Spolupráce s  přestaviteli obce, především pak starostkou obce paní Janou Holušovou 
a od měsíce listopadu s Ing. Jiřím Kopeněm je na velice dobré úrovní, kdy nejpalčivější problémy 
týkající se policejní problematiky jsou bezprostředně řešeny, zprávy o pořádání kulturních, spor-
tovních a jiných akcí jsou zdejší součásti OO PČR Velká Polom podávány s předstihem. Z důvodu, 
aby došlo k bližšímu kontaktu mezi policií ČR Velká Polom a občany obce, budou od začátku 
roku 2010 zavedeny tzv. úřední hodiny PČR Velká Polom v kanceláři ObÚ Vřesina, kde se budou 
moci občané s důvěrou obracet na policistu zodpovědného za místní okrsek. Tato pravidelnost 
setkání a okamžitá řešení aktuálních problémů jistě povede k lepším výsledkům v oblasti pre-
vence i potírání trestné, přestupkové či jiné závadové činnosti.
prap. Petr Janek, odpovědný za okrsek obce Vřesina - služebna PČR Velká Polom, leden 2011 (bez 
redakčních úprav)

Obecní policie ve Vřesině v průběhu roku 
2010 řešila na území obce Vřesina 56 přestup-
ků. Z  toho 42 přestupků bylo spácháno proti 
bezpečnosti a  plynulosti silničního provozu, 
4 přestupky proti veřejnému pořádku, 2 pře-
stupky proti majetku a 8 přestupků ostatních. 
V blokovém řízení bylo na místě uloženo a vy-
řízeno 34 přestupků v celkové částce 9900,-Kč, 
22 přestupků bylo vyřízeno napomenutím. Při 
výkonu služby bylo odchyceno 18 zvířat.
V průběhu roku 2010 jsme provedli 5 preven-
tivně-výchovných přednášek a  to v  základní 
a  mateřské škole a  s  místními seniory. Dále 
jsme publikovali několik článků do  Vřesin-
ských novin se zaměřením na  prevenci, růz-
nými upozorněními a  sděleními občanům. 
V místním rozhlase jsme občany upozorňovali 
různorodými hlášeními či sděleními.

V  jarní a  podzimní části roku jsme zajiš-
ťovali VP na  místním fotbalovém hřišti, při 
fotbalových utkáních U21 FC Baník Ostrava 
a Cyklomaraton Tour. Rovněž jsme se podíleli 
při zajišťování VP při konání automobilových 
závodů Vřesinská strž.
Základní prioritou Obecní policie Vřesina však 
bylo, je a  zůstane přispívat k  ochraně a  bez-
pečnosti osob a  majetku, dohlížet na  dodr-
žování pravidel občanského soužití, dohlížet 
na bezpečnost a plynulost provozu na pozem-
ních komunikacích a zejména při denním vý-
konu služby podílet se na prevenci kriminality 
v  obci, odhalování přestupků a  jiných správ-
ních deliktů včetně zjišťování jejich pachatelů. 
Jsme přesvědčeni, že se nám práce na tomto 
úseku vcelku daří. Pro porovnání ze zpráv Po-
licie ČR obvodní oddělení Velká Polom, v roce 
2009 bylo v  naší obci spácháno 29 trestných 
činů. V loňském roce 2010 pouze 9, což je o 20 
skutků méně.
Pokud se týče spolupráce a  informovanosti 
s  bývalým Obvodním oddělením Policie ČR, 
Velká Polom, tato byla na poměrně velice dob-
ré úrovni. Ke dni 15.12.2010 došlo u policie ČR 
Městského ředitelství policie Ostrava k přeroz-
dělení lokalit s územní působností. Od uvede-
ného dne naše obec Vřesina územně spadá 
pod policii ČR, Obvodní oddělení Ostrava-Po-
ruba, ul. Heyrovského 9. K tomuto obvodnímu 
oddělení byla v obci Velká Polom zřízená poli-
cejní služebna policie ČR, s územní působností 
pro naši obec Vřesinu.
Pavel Pazdírek, velitel služebny obecní policie 
Vřesina, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Z činnosti 
Obecní policie Vřesina 
za rok 2010



11

Vřesinské noviny

Sběr posečené trávy 
v sezóně 2011

Společnost OZO Ostrava s.r.o. se obrací 
na občany Vřesiny s nabídkou speciálních "po-
pelnic" na odvoz trávy, listí a podobného bio-
logického odpadu. Jedná se fakticky o hnědé 
plastové kompostéry (u dna prostor pro odsa-
zování vody, v bocích odvětrávací otvory proti 
zahnívání, pojezdová kolečka), kterou bychom 
obsluhovali v intervalu 1 x za 14 dnů v období 
vegetační aktivity duben - listopad. Cena služ-
by (vč. DPH) je pro občany Vřesiny kalkulována 
(s  ohledem na  vzdálenost od  kompostárny) 
pro nádobu s objemem:
120 litrů 80,- Kč/měsíc, tj. 640,- Kč/rok, 
resp. 8 měsíců
240 litrů 95,- Kč/měsíc, tj. 760,- Kč/rok.
Tuto činnost je nezbytné naplánovat a zorga-
nizovat již před začátkem vegetačního obdo-
bí. Vyzýváme proto občany, kteří mají o  tuto 
službu zájem, aby se zatím nezávazně přihlá-
sili na  emailové adrese info@vresina.cz nebo 
osobně na  Obecním úřadu. V  případě dosta-
tečného zájmu budou na Obecním úřadu při-
pravené smlouvy.
Jana Holušová, místostarostka obce, leden 2011

Fatální selhání zastupitelstva
Mezi práva a zároveň povinnosti zastupi-

telů patří podle zákona o  obcích schvalování 
územního plánu a  programu rozvoje obce. 
Proto zastupitelé za KDU-ČSL navrhli rozšíření 
programu jednání zastupitelstva 15.12.2010 
o bod „Rozhodnutí o zřízení výboru pro nový 
územní plán a  volbu jeho členů„ s  tímto pí-
semným, křišťálově jasným zdůvodněním:
„KDU-ČSL pokládá problematiku územního 
plánu a s ní spojený plán rozvoje obce Vřesina 
za  klíčovou a  zároveň neodkladnou prioritu, 
která si vyžaduje zvláštní pozornost. Navrho-
vaný výbor, zřízený jako orgán zastupitelstva, 
by se ve  své činnosti systematicky zabýval 
problematikou rozvoje obce a přípravou pod-
kladů pro zpracování nového územního plánu. 
Činnost výboru by takto významným způso-
bem napomáhala zastupitelům se s touto ná-
ročnou problematikou seznamovat a  násled-
ně kvalifikovaně v těchto věcech rozhodovat.”

Problematika územního plánu je velmi 
kontroverzní, střetávají se zde protichůdné zá-
jmy různých skupin a ze zkušeností jiných obcí 
víme, že cesta ke  konsensu je dlouhá, trnitá 
a  náročná a  o  konečné podobě zastupitelstvo 
rozhodnout musí. A plán nebo program rozvo-
je obce je jedním z podkladů pro nový územní 
plán. Návrh na rozšíření programu byl zamítnut, 
pro bylo pouze 5 hlasů (4 KDU-ČSL a jeden ODS) 

po  tom, co starosta ani nepřečetl zdůvodnění 
návrhu, aby se pak po hlasování za to omluvil. 
Co mohlo vést zastupitele k tomu, že se vzdali 
svých práv a zároveň povinností? Byl to strach 
z rozhodování v této věci, kde se každý bude bít 
za své právo a svou výhodu?
Je to zbytečný strach, stejně budou muset 
rozhodnout! Leda by rozhodnutí alibisticky 
nechali na zastupitelstvu v roce 2015, do kdy 
platí starý územní plán. Byla to neznalost? 
Za dva měsíce od zvolení měli dost času na se-
známení se zákonem o obcích!
Byl to strach z  nutné práce, kterou ať raději 
vykoná někdo jiný? Navrhl jsem při připomín-
kování jednacího řádu, aby se zastupitelstvo 
scházelo každé 2 měsíce aspoň v  roce 2011, 
neboť problematiky k řešení nejen s územním 
plánem je mnoho. Návrh opět neprošel, tři 
měsíce podle zákona o obcích je asi až dost! 
Bylo to proto, že návrh předložilo KDU-ČSL 
a tím byl diskvalifikován ? To snad ne!

Otázal jsem se a odpověděl si sám. Nevím 
tedy, proč staří i noví zastupitelé nechtějí! Taky 
nevím, proč na můj osobní dopis zastupitelům 
nazvaný Pocta vodě, reagoval pouze jeden za-
stupitel a to za ODS!
 
Ing.  Petr Nedělník, prosinec 2010 (bez redakč-
ních úprav)

Fatální selhání zastupitelstva?
Jsou záležitosti, jejichž řešení může ovliv-

nit naše životy v krátkodobém horizontu a pří-
padné důsledky špatných rozhodnutí je mož-
né napravit. Jsou však také situace, kdy špatná 
rozhodnutí mohou ovlivnit životy nás všech 
prakticky natrvalo a  jejich náprava je téměř 
nemožná.
Do  této druhé kategorie zcela nepochybně 
patří rozhodování o  územním plánu. Územ-
ní plán je složitý dokument, na  jehož kvalitě 
bude záviset vzhled a kvalita života ve Vřesině 
nejen v horizontu několika let, ale v horizontu 
několika generací. Špatně zpracovaný územní 
plán by mohl vést k tomu, že se komfort byd-
lení nás všech může změnit výrazně k horšímu 
– mám na mysli zejména nevhodnou zástavbu 
všeho druhu na  nevhodných místech, nad-
měrný provoz a hluk.

Platnost stávajícího územního plánu 
vyprší v  roce 2015. Do  té doby je nutné mít 
územní plán nový. Z toho jednoznačně vyplý-
vá povinnost stávajícího zastupitelstva převzít 
na sebe zodpovědnost, územní plán v souladu 
se zákonem projednat a schválit. Tento proces 
bude trvat několik let (a dnes již máme zajiš-
těno jeho odborné profesionální vedení na zá-
kladě mandátní smlouvy, nemluvě o  tom, že 
celá činnost je poměrně detailně předepsána 
zákonem).

Na  tomto místě si dovolím připome-
nout, že zastupitelstvo má možnost vytvořit 
si výbory jako volené orgány, které jsou pod-
řízeny pouze zastupitelstvu a  nemají žádné 
povinnosti vůči radě a  starostovi. Výbory 
se scházejí dle svého vlastního uvážení a  je 
zcela legitimní, když se za celý rok nesejdou 

vůbec – vedení obce na to nemá žádný vliv.
Na rozdíl od komisí, které jsou jmenovány ra-
dou obce a jsou radou obce řízeny a radě obce 
skládají účty. Vedení obce tak má práci komisí 
pod kontrolou.

Na  prosincovém zasedání zastupitelstva 
byl ze strany zastupitelů za KDU-ČSL vznesen 
požadavek, aby byl vytvořen výbor pro územ-
ní plán a  rozvoj obce. Požadavek naprosto 
legitimní. Byl jsem v  té době ve  funkci tepr-
ve pár týdnů, ale uvědomoval jsem si velmi 
dobře shora uvedené souvislosti. Byl jsem si 
vědom také toho, že jako starosta budu spo-
jován s územním plánem, i když můj hlas v za-
stupitelstvu má stejnou váhu, jako každý jiný. 
A proto jsem byl rozhodnutý nepodpořit usta-
novení výboru, ale naopak komise pro rozvoj 
obce (komise se nevolí na  zasedání zastupi-
telstva). Komise, na jejíž činnost můžu mít vliv 
a se kterou můžu spolupracovat dle potřeby. 
To, že můj názor byl podpořen většinou za-
stupitelů, pokládám za  projev racionálního 
přístupu. A  následné jmenování pana inže-
nýra Nedělníka do  funkce předsedy zmíněné 
komise vnímám jako vstřícné gesto - když jde 
o dobrou věc, měli bychom bez ohledu na po-
litickou příslušnost táhnout za jeden provaz.

Možná by ode mě bylo moudřejší, kdy-
bych se neangažoval – měl bych méně starostí 
a mohl bych se alibisticky odvolávat na nečin-
nost výboru. Já jsem se naopak zasadil o  to, 
aby byl celý proces od počátku veden profe-
sionálně. Ale to už bude příspěvek do příštího 
vydání Vřesinských novin.

        Ing. Jiří Kopeň, starosta, únor 2011

Pytle 
na komunální 
odpad

Obecní úřad Vřesina ve  spolupráci 
s OZO Ostrava, s.r.o. nabízí pytle na směs-
ný komunální odpad pro občany obce, 
kterým občas vznikne určité množství od-
padů navíc, než s  jakým množstvím počí-
tá kapacita popelových nádob. Pytle jsou 
označeny logem společnosti OZO, osádky 
je bezpečně poznají a zcela legálně odpad 
odvezou. Cena jednoho pytle i s úhradou 
za  likvidaci odpadu je 30,-Kč včetně DPH.  
Pytle slouží pouze na  komunální odpad, 
nikoli na suť, listí, trávu apod. Odpad ulo-
žený v pytlích bude vyvážen s popelovou 
nádobou ve  stanovený svozový den. Pyt-
le je možno zakoupit na  Obecním úřadě 
ve Vřesině.

Jana Holušová, místostarostka obce, leden 2011
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TJ Sokol Vřesina
Vážení fotbaloví příznivci,

jménem výboru TJ Sokol Vřesina bych chtěl popřát všem našim 
fotbalistům, fanouškům a všem, kteří pomáhají v rozvoji fotbalu v naší 
obci, hodně zdraví a pohody.
Začal bych dobrou zprávou pro vřesinský fotbal a to tím, že nový sta-
rosta naší obce pan ing. Kopeň mi na schůzce přislíbil, že bude prosa-
zovat, aby podpora sportu a samozřejmě také fotbalu v naší obci byla 
na  minimálně stejné úrovni jako doposud. Na  schůzce jsem se snažil 
panu starostovi vysvětlit to hlavní, v čem spočívá přínos Sokola. Tím je 
práce s  mládeží, počínaje našimi nejmenšími 
benjamínky, žáky a dorostenci, kterých máme 
v oddíle asi 70 aktivně hrajících. Snažil jsem se 
mu připomenout, jakým přínosem je pro kaž-
dé dítě zdravý pohyb, práce v kolektivu, dodr-
žování disciplíny, kterou naši trenéři vyžadují 
a  tím podporování zdravého vývoje každého 
jednotlivce a osobnosti celkově. A o prevenci 
před nástrahami dnešní doby ani nemluvím.
Potvrdilo se, že převod majetku Sokola na obec 
byl správným krokem, a  že podmínky, které mají naši fotbalisté, jsou 
na velmi dobré úrovni. Chci věřit, že se klima kolem fotbalu ve Vřesině 
zlepšilo a rád bych všechny informoval o dění v TJ Sokol Vřesina.
Začnu našimi nejmenšími a  to jsou benjamínci. Hlavním trenérem se 
stal Ing. Petr Řeháček, kterého se nám podařilo po pár letech opět pře-
mluvit k práci v našem oddíle a  i díky němu je těch nejmenších plné 
hřiště. Víme, že kvůli trénování si musí často hledat za sebe v práci ná-
hradu, a proto o to větší dík mu patří za to, že do toho šel. O nic míň prá-
ce neodvádějí ani spolutrenéři Karel Blažej a Jiří Seibert, jejichž tréninky 
jsou pro celkový pohybový rozvoj dětí vynikající.
Naše mladší žáky vede Pavel Kvíčala, který taktéž dosahuje velice dob-
rých výsledků a  je radost pohledět na  jeho práci. Bohužel těsně před 
začátkem sezony skončil bez upozornění trenér starších žáků Richard 
Václavek a tak se tým starších žáků skoro rozpadl. I když jsme usilovně 

hledali, nepodařilo se nám za  něj sehnat náhradu. I  přes sliby někte-
rých trenérů žádný nepřišel. Proto se i  těch starších ujal Pavel Kvíčala 
a hlavně díky němu se daří odehrát soutěž starších žáků. Patří mu tedy 
největší dík za vše, co pro Sokol dělá.
Rovněž u našeho dorostu skončil před sezonou trenér Česťa Novák, kte-
rý s naším dorostem odváděl kvalitní práci, ale bohužel pro velké vytíže-
ní v práci nemohl, alespoň prozatím, pokračovat. Přislíbil však, že pokud 
to půjde, zase Sokolu rád pomůže. Trenérem dorostu se po usilovném 
hledání stal zkušený Karel Chamrád, který to po odchodu většiny opor 
nemá jednoduché a prakticky musel vytvořit nový tým, protože z loň-
ského týmu zůstali pouze 3 hráči ze základu.
Taky u mužů skončil po sezoně trenér Martin Beňuš a nahradil jej Radim 

Karsten. Zajímavostí je, že dříve u nás trénoval 
jeho otec, Heřman Karsten.
Společně jsme si dali jako hlavní cíl konečně 
utvořit dobrý kolektiv, hrát soutěž s  kluky, 
kteří chtějí hrát a trénovat a to se myslím daří. 
Plusem oproti dřívějším létům je, že když se 
podíváme na sestavu: Sokolík, Dolba, Pernica, 
Hruzíci, Řehák, Gajdečka, Mika, Horák, což jsou 
Vřesiňáci a přidáme jména našich odchovanců 
- Janíček s Hlouškem, myslím, že jsme opravdu 
Sokol Vřesina.

K dobrým tréninkovým podmínkám a to hlavně přes zimu, pomáhá hřiště 
s umělým povrchem a s umělým osvětlením, na kterém mohou naši fotba-
listi zdarma po celý rok trénovat, za což patří dík DTJ Vřesina v čele s Marce-
lem Vajdou. A dík patří také dlouholetému funkcionáři našeho Sokola, kte-
rým je Josef Vincenci, bez něhož si to tu už asi málokdo dovede představit.

Závěrem bych chtěl poděkovat těm, kteří přispívají na chod fotbalu, 
a tím hlavním je Obec Vřesina. Dále z těch vřesinských je to realitní kan-
celář EVROPA, AUTOBUSY VŘESINA a další drobní sponzoři jako je firma 
ŠiF nebo Muraty. Chtěl bych jim všem říci, že i když dotace dostává Sokol 
pořád stejné, finanční nároky na cestovné po postupu žáků a dorostenců 
do krajských soutěží hodně vzrostly. Výbor Sokola se snaží dobře hospo-
dařit a všechny prostředky hospodárně používá na rozvoj fotbalu.
Petr Krahulec, předseda TJ Sokol Vřesina, leden 2011 (bez redakčních úprav)

Konec loňského roku v DTJ
V  polovině listopadu se nám po  delší stavební přípravě podařilo 

postavit a zprovoznit nafukovací halu na kurtech, které byly v roce 2008 
zrekonstruovány pro tenis, nohejbal a  volejbal. Stavba haly umožňuje 
využívat sportoviště i v zimní sezóně, ale hlavně jsme touto stavbou za-
jistili ideální tréninkové prostory pro naši 
tenisovou školu. Ta měla v  době svého 
vzniku v dubnu 2009 zhruba 27 dětí. Dnes 
tenisovou školu navštěvuje 45 dětí z čehož 
42 je z  Vřesiny. Dříve využívané prostory 
vřesinské tělocvičny už jsou nedostačující 
pro zdokonalení tenisového umění malých 
hráčů. Jelikož jsme si vědomi finanční ná-
ročnosti zimních tenisových tréninků, roz-
hodli jsme se tenisové škole účtovat nikoli 
komerční ceny, nýbrž pouze nákladovou 
cenu provozu haly. Děti tak za halu neplatí 
běžných 370 Kč/hod, ale pouze 200 Kč/hod. 
Cena se vždy dělí počtem hráčů na kurtu.
Pro děti z tenisové školy jsme již v hale stihli uspořádat 23. 12. 2010 vánoční 
tenisový turnaj, kterého se zúčastnilo 18 dětí ve dvou věkových kategoriích. 
Vítězi se stali Martin Temel z 2. třídy a Adéla Planková z 5. třídy ZŠ Vřesina.
V  hale samozřejmě normálně běží komerční pronájmy. Všechny informace 
k pronájmům včetně objednávkového systému najdete na www.dtjvresina.cz.
Na druhý svátek vánoční jsme již tradičně uspořádali pro občany naší 
obce „Štěpánské bruslení“, které mělo jako obvykle hojnou účast.
Ve stejném termínu, tedy na „Štěpána“, se náš oddíl stolního tenisu stal 

garantem 1. ročníku turnaje „O Pohár starosty“ ve stolním tenisu.
V letošním roce pořádáme už V. ročník zimního žákovského turnaje 

na umělé trávě. Turnaj je rozdělen do dvou věkových kategorií. Zatím 
je přihlášeno 9 týmů starších žáků a 3 týmy mladších žáků. Turnaj letos 
začal v neděli 13.2.2011.

Co se týká činnosti jednotlivých oddílů, tak 
soutěže se již rozběhly:
• Hokejisté obhajují loňské celkové vítězství 
v Prajzské hokejové lize.
• Stolní tenisté Vřesina LT A jsou v městském 
přeboru 3. třídy bezkonkurenčně na 1. mís-
tě ze 14 týmů a mají veliké ambice postou-
pit do 2. třídy. V městském přeboru 4. třídy 
si z  15 účastníků drží postupové 3. místo 
také Vřesina LT B a na 7. místě zatím vyčkává 
na příležitost Vřesina LT C. V žebříčku úspěš-
nosti jednotlivců se naši hráči drží v  čele 
tabulky. Z těch nejúspěšnějších je na 1. mís-
tě Petr Zbořil, na 2. místě je Martin Bzonek 
a na 14. místě figuruje Michal Zbořil.

• Futsalisté odehráli k 31.12.2010 3 kola soutěže s bilancí 5 výher, 3 pro-
hry a 1 remíza. V průběžné tabulce jsou zatím na 7. místě. Výsledky led-
nového kola jsou zveřejněny na stránkách www.dtjvresina.cz.

Na  závěr chci velmi poděkovat členům DTJ za  moře odpracova-
ných brigádnických hodin při přípravě a stavbě haly, dále vedení obce 
a všem našim sympatizantům za projevenou podporu naší činnosti.
Daniel Hrbáč, za výbor DTJ Vřesina, leden 2011 (bez redakčních úprav)


